
Acum 6 ani, în primul meci direct cu Hermannstadt, 
Ştiinţa redevenea oficial mare. Cu gol şi pasă de 

gol, Alex Mitriţă aducea primul trofeu în Bănie după 
25 de ani. Astăzi, la început de retur contra Sibiului, 

Mitri e iarăşi la Craiova, iar visul nu s‑a terminat.
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„Am mare încredere  
în colegii mei.  
Sunt jucători  

cu mare  
calitate  

şi putem  
trece peste  

perioada  
nefastă.“

ANZOR:

Salut, Anzor, ţi‑am simţit lipsa! Cum te simţi acum, 
după o accidentare destul de lungă?

Salut, salut. Mulţumesc, e plăcut să aud asta, şi mie 
mi‑a lipsit echipa, fotbalul, toate emoţiile şi lucrurile 

ANZOR MEKVABISHVILI nu este un fotbalist care 
să exceleze la nivel fizic, dar excelează la nivel 
sufletesc. E implicat, profesionist, inteligent, inimos 
şi foarte legat de grup. Dorul de fotbal şi de colegii 
lui din această perioadă în care a fost accidentat 
s‑a amestecat cu dorul de casă şi recunoaşte că i‑a 
fost greu. Poate nu întâmplător, când l‑am întrebat 
cum crede că putem trece peste această formă mai 
slabă, a spus că strângând rândurile şi fiind mai uniţi 
şi mai încrezători unii în ceilalţi. Anzor pare că s‑a 
simţit cam singur în aceste luni, aşa că să‑i facem o 
primire cum se cuvine în această seară!



pe care le implică acest sport. Mă simt mult mai liniş‑
tit acum, că pot să joc iarăşi, şi nerăbdător să o fac. 

Ai mai avut accidentări serioase în carieră? Cum e 
pentru un fotbalist să nu poată să joace sau să se 
antreneze mult timp?

Am mai avut una cam la fel de gravă, dar una mai 
serioasă nu, am fost norocos. Este greu, vă daţi 
seama. Nu e doar faptul că nu mai poţi să faci ce 
iubeşti, dar e şi acel sentiment că nu poţi să‑ţi ajuţi 
echipa şi colegii. Să te uiţi la ei din tribune sau de 
la televizor şi să ştii că nu poţi să fii alături de ei pe 
teren e foarte dificil. 



Trecem printr‑o perioadă mai puţin bună, cu o serie 
de rezultate negative. Care e atmosfera în vestiar, 
ce vă spuneţi unul altuia?

E adevărat, e o perioadă mai puţin bună, şi ce încer‑
căm noi să facem şi ce ne spunem este că e momen‑
tul să luptăm mai mult şi să fim mai uniţi. Nu e nimic 
care să nu se poată repara, eu am mare încredere în 
colegii mei, sunt fotbalişti cu multă calitate şi putem 
să trecem peste asta. Cu cât vom reuşi să strângem 
rândurile mai repede, jucători, club, şi suporteri, cu 
atât ne vom reveni mai repede.

Nu doar Craiova a trecut printr‑o perioadă nefastă 
fără tine, ci şi Naţionala Georgiei, care a pierdut 
ambele meciuri din Liga Naţiunilor. Crezi că absenţa 
ta a contat aşa mult sau au fost pur şi simplu întâm‑
plări?

Mi‑au simţit şi colegii din Naţională lipsa, dar nu cred 
că din cauza absenţei mele au pierdut. Din păcate, 
perioada mea proastă a coincis şi cu o perioadă mai 
proastă din partea echipelor mele. E în regulă însă, 
ăsta e fotbalul, treci şi prin astfel de momente, partea 
bună e că în fotbal, ca şi în viaţă, ai mereu o zi nouă, 
o etapă nouă, o şansă nouă. 

Ai jucat jumătate de oră în egalul cu FCSB. Cum s‑a 
simţit să fii iar pe teren şi cum a fost meciul?

Da, mi‑ar fi plăcut să joc mai mult, dar nu era uşor 
să joc un meci întreg după o accidentare. M‑am sim‑
ţit ok, a fost bine, dar cred că va fi şi mai bine, pe 



măsură ce‑mi regăsesc forma fizică şi ritmul de joc. 
În afară de asta, a fost un meci frumos, pentru că a 
fost o atmosferă bună, chiar am fost mai uniţi şi mai 
motivaţi şi asta ne‑a dat tuturor emoţii foarte plăcute.

Sibiu e într‑o formă chiar şi mai rea decât noi. Vezi 
asta ca pe un avantaj sau, din contră, crezi că faptul 
că joacă cu cuţitul la os îi face mai periculoşi?

Aşa cum spuneam, eu nu cred că aceste perioade 
slabe contează aşa mult. Ştim cu toţii că e suficientă 
o victorie ca să‑ţi schimbi starea de spirit şi să intri 
iarăşi într‑o perioadă bună. Mai degrabă contează fap‑
tul că Sibiul are o echipă foarte bună şi nu‑şi merită 



locul în clasament, deci cred că va fi un meci foarte 
dificil, cum au fost toate împotriva lor.

Care ţi se pare că e nivelul primei ligi din România 
şi ce echipă rivală crezi că e cea mai periculoasă?

Nivelul este bun cam în orice primă ligă, se vede în 
competiţiile europene că nu există diferenţe aşa mari 
între campionate. Mai degrabă aş vorbi despre sti‑
lul de joc din Superliga, unul foarte vertical, cu multe 
tranziţii, cu un tempo bun şi cu mulţi antrenori care 
ştiu meserie. E un stil care mie îmi place şi care cred 
că mă şi avantajează. 

Cum ţi s‑a schimbat viaţa de când eşti în România, 
ai obiceiuri sau pasiuni noi?

Mi s‑a schimbat foarte mult în multe feluri, vă daţi 
seama. E primul meu transfer în afara Georgiei şi aici 
e o cultură şi o ţară diferite, iar eu sunt doar cu fami‑
lia aici. Dar mă adaptez tot mai mult pe zi ce trece şi 
mă simt bine, va fi din ce în ce mai bine.

Ce‑ţi lipseşte cel mai mult din Georgia?
(aici, vocea lui Anzor al nostru a tremurat de emoţie 

şi s‑a stins, pe final de răspuns) Mda, e greu... Sunt 
de multe luni departe de casă şi îmi lipsesc mult pri‑
etenii mei şi restul familiei mele...



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Gâlcă face apel 
la constanţă 
şi atitudine, 
Cârţu şi‑a anunţat 
revenirea în club
l	La revenirea cu gol în tricoul Ştiinţei, Alex Cicâldău 

a fost inclus în echipa ultimei etape a turului. Din 
păcate, Cicâldău a suferit ulterior o entorsă şi e 
indisponibil pentru meciul de azi. Se speră recupe‑
rarea lui pentru meciul cu UTA din deplasare, care 
se va disputa după pauza competiţională, pe 23 
noiembrie. Vlădoiu va fi şi el suspendat în această 
seară, după roşul primit cu FCSB.

l	Alex Mitriţă, în schimb, este iarăşi la 100% şi probabil 
va fi titular. Golgheterul nostru şi al campionatului a 
fost apărat de Mihai Rotaru, după ce fusese criticat 
de o parte a presei şi publicului pentru prestaţia slabă 
din meciul cu FCSB: „Mitriţă a avut enterocolită şi a 
stat internat trei zile, de luni până miercuri. A venit 
abia vineri la antrenamente, slăbise 3,5 kilograme. 
Antrenorul l‑a băgat totuşi 30 de minute pentru că 



probabil avea încredere în el, Mitriţă e Mitriţă şi poate 
oricând să rezolve un meci.“

l	Constantin Gâlcă a făcut iarăşi apel la atitudine şi 
la consistenţă: „Trebuie să ne agăţăm de meciul 
cu FCSB şi să arătăm din primul minut mai multă 
atitudine, mai multă agresivitate şi mai multă con‑
stanţă pe tot parcursul celor 90 de minute. Vreau 
să înscriem mult mai multe goluri, pentru că la situ‑
aţii de gol suntem primii în clasament.“



l	Antrenorul nostru se aşteaptă ca Sibiul să nu înceapă 
tot cu trei fundaşi centrali, ca în meciul cu Rapid, ci 
să revină la sistemul clasic 4‑1‑4‑1. A subliniat însă 
că staff‑ul şi echipa sunt pregătiţi pentru ambele 
variante.

l	Sorin Cârţu a anunţat în exclusivitate pentru Fana‑
tik că cel mai probabil va reveni în club, pe poziţia 
de preşedinte onorific: „Să vedem, să semnăm con‑
tractul, dar cred că o să încep de săptămâna vii‑
toare. Eu voi fi preşedinte onorific şi voi face tot ce 
ţine de această funcţie, partea executivă va fi asi‑
gurată de Mihai Rotaru. Dacă el sau Costel Gâlcă 
îşi doresc să ne sfătuim şi în aceste privinţe, uşa 
biroului meu va fi deschisă.“

l	Nicuşor Bancu a tras un semnal de alarmă, la fel 
cum a făcut‑o şi Anzor, amândoi atrăgând aten‑
ţia că Hermannstadt nu îşi merită locul actual din 
clasament: „Sibiul are o echipă bună şi omogenă, 
cu siguranţă va fi un meci mult mai greu decât îşi 
imaginează lumea. Ne‑am propus să fim mai atenţi 
şi să comunicăm mai bine pe teren, deoarece am 
făcut prea multe greşeli pe faza de apărare şi am şi 
ratat mult, e clar că aşa am pierdut multe puncte. 
Sper ca de astăzi să fim cu toţii mult mai motivaţi 
şi să dăm 100%. Cu FCSB‑ul suporterii au fost fan‑
tastici, sper să nu mai fie supăraţi şi să fie la fel şi 
astăzi.“



Adversarii la zi  FC Hermannstadt

Aflat sub mare 
presiune, 
Măldărăşanu a 
schimbat sistemul şi 
pare că a funcţionat
l	Nu au mai câştigat de 7 meciuri în campionat şi au 

5 înfrângeri consecutive, însă au arătat foarte bine 
etapa trecută, pe terenul Rapidului. Ghinionul şi o eli‑
minare timpurie i‑au făcut să plece fără puncte, dar 
antrenorul Măldărăşanu se bazează pe încrederea 
căpătată de jucători în acel meci. Acesta a declarat: 
„Băieţii au un vibe foarte bun, sunt luminaţi la faţă, 
e clar că evoluţia din ultima etapă le‑a dat încredere 
şi un moral mai bun, chiar dacă rezultatul nu a fost 
unul corect.“

l	Jocul bun din Giuleşti s‑a datorat probabil şi faptu‑
lui că Marius Măldărăşanu a folosit, în premieră în 
acest campionat, o formulă cu trei fundaşi centrali 
şi doi atacanţi. Pericolul principal pe Giuleşti a venit 
astfel de la vârfurile Chiţu şi mai ales Stoica, dar şi de 
la urcările bune în benzi ale celor doi laterali, Antwi 
şi Goncalves.



l	Exact această schimbare de sistem a dus la un scan‑
dal mai mult sau mai puţin fabricat în tabăra oaspeţi‑
lor noştri. Valerică Găman a fost în premieră rezervă 
etapa trecută, motivaţia antrenorului fiind că acesta 
nu se simţea suficient de confortabil în noul sistem 
de joc. După meci, presa a speculat un conflict între 
cei doi, dezminţit însă atât de antrenor şi de fotbalist, 
cât şi de club, printr‑un comunicat oficial. Informa‑
ţia vine şi în contextul în care Măldărăşanu este tot 
mai contestat de suporteri şi de presa locală, după 
prestaţia dezamăgitoare din acest campionat.



l	Antrenorul sibienilor mizează pe o echipă agresivă 
şi compactă, care să nu dea spaţii între linii şi în spa‑
tele fundaşilor „jucătorilor cu mare calitate individu‑
ală“ ai Craiovei. 

l	Greşelile individuale i‑au costat nu doar cele 3 puncte 
cu Rapid, ci şi două cartonaşe care vor duce la două 
suspendări. Nu vor putea juca astăzi mijlocaşul cen‑
tral Murgia, care a luat al patrulea cartonaş galben, 
respectiv fundaşul Selimovic, care a primit direct car‑
tonaş roşu. 

l	Murgia este o absenţă grea pentru Măldărăşanu, 
deoarece este jucătorul pe care l‑a folosit cele mai 
multe minute în acest sezon, iar italianul a răsplă‑
tit încrederea oferită. În ciuda poziţiei mai degrabă 
defensive, acesta e unul dintre golgheterii echipei, 
cu 3 reuşite.



UNIVERSITATEA – FC HERMANNSTADT ÎN CIFRE

Meciuri echilibrate 
în istorie, 
dar Ştiinţa e mult 
mai bună acasă
l	Chiar dacă duelurile cu Sibiul au fost mereu echili‑

brate, Craiova domină partidele directe: 8 victorii, 2 
egaluri şi doar 3 înfrângeri. Dintre cele 8 victorii ale 
Craiovei, 4 au venit pe teren propriu, Universitatea 
câştigând de 4 ori consecutiv pe Oblemenco. Sin‑
gurele puncte pe care le‑am pierdut acasă cu Her‑
mannstadt au fost pe 6 octombrie 2018, în al doilea 
meci direct (după acea finală de Cupa României), 
când făceam doar 1‑1.

l	În mod curios, toate cele 8 victorii ale Ştiinţei în 
meciurile directe au fost la 0, ceea ce înseamnă că, 
de câte ori Sibiul a marcat, Universitatea nu a reu‑
şit să câştige. 

l	Duelurile cu Sibiu au fost mult mai echilibrate de la 
venirea lui Marius Măldărăşanu pe banca oaspeţi‑
lor. În ultimele 6 întâlniri directe, toate cu Măldă pe 



banca adversarilor, am câştigat de trei ori, am pier‑
dut de două şi am făcut un egal. 

l	Se întâlnesc una dintre cele mai bune ofensive din 
campionat (Ştiinţa are 23 de goluri marcate şi cele 
mai multe ocazii create din Superliga) cu cea mai 
slabă defensivă. Hermannstadt a primit 26 de goluri 
în cele 15 meciuri din acest sezon, adică a luat, în 
medie, aproape 2 goluri pe meci.

l	Cu 3 reuşite în duelurile directe cu Sibiu, Andrei Ivan 
este cel mai bun marcator din meciurile directe. 
De altfel, două dintre succesele cu Hermannstadt 
(ambele pe Ion Oblemenco) au fost rezolvate de 



Andrei, care a marcat de două ori  în victoria cu 2‑0 
din 28 ianuarie 2023 şi o dată în victoria cu 1‑0 din 
august 2023.

l	Din lotul sibienilor fac parte şi Jovan Markovic 
(împrumutat de la Ştiinţa) şi Valerică Găman (trans‑
ferat definitiv în vara lui 2023). Dacă Markovic e 
accidentat, absenţa lui Găman din meciul trecut 
a stârnit mari controverse, fiind prima oară când 
experimentatul fundaş central nu a fost titular, în 
acest sezon. Rămâne de văzut dacă el va fi folosit 
în această seară.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII:
7 NOIEMBRIE 1973 

Campioana Unei 
Mari Iubiri este 
scoasă din Europa 
de Standard Liege
Acum 51 de ani, la Craiova, se juca unul 
dintre primele mari meciuri europene  
din istoria Universităţii Craiova.

Contextul
În toamna lui 1973, Universitatea era furioasă 

deja de luni de zile. O nedreptate care avea să fie 
ţinută minte şi să creeze revoltă timp de decenii 
ne împiedicase să obţinem primul titlu de campi‑
oană. Fusese un sezon pe care am fi meritat cu pri‑
sosinţă să îl câştigăm, cu meciuri spectaculoase, 
inclusiv două victorii memorabile la Bucureşti: 6‑2 
cu Steaua şi 6‑4 cu Rapid. 

Oblemenco crea drame şi nopţi nedormite funda‑
şilor care‑i stăteau în faţă, într‑o competiţie pe care 
o încheia ca golgheter, cu 21 de reuşite. Dar a venit 
acea decizie cu dedicaţie care a amânat meciul 



dintre CFR Cluj şi Dinamo suficient cât bucureş‑
tenii să ştie câte goluri au nevoie să marcheze, în 
funcţie de rezultatul Ştiinţei la UTA. Universitatea a 
pierdut din păcate la Arad, iar Dinamo , cu sprijinul 
deja celebru al arbitrului Anderco, învingea pe Cluj 
la 4 goluri, câte avea nevoie pentru a ne depăşi la 
golaveraj. Craiova pierdea titlul, dar îşi câştiga renu‑
mele de Campioana Unei Mari Iubiri.

Depăşim Fiorentina, dar ne 
pune piedică Standard

În ediţia următoare de Cupa UEFA, Craiova a înce‑
put cu o primă mare victorie europeană, contra Fio‑
rentinei, în primul tur. Tot Oblemenco marca atunci 
un gol providenţial. A fost singurul al partidei, în 
ultimul minut al returului de la Craiova, într‑unul din‑
tre meciurile de gală ale fostului „Central“. Scorul 



general era tot 1‑0 pentru ai noştri şi urma să întâl‑
nim Standard Liege, în şaisprezecimile competiţiei. 

Liege se calificase în Europa după ce ocupase tot 
poziţia secundă în prima ligă belgiană, după Brugge, 
şi trecuse în prima rundă UEFA de nord‑irlandezii 
de la Ards (8‑4 la general).  

Turul s‑a disputat la Liege, unde Bukal a făcut o 
dublă în victoria belgiană cu 2‑0. În retur, belgienii 
veneau însă pe un Central care fremăta deja, un 
stadion încă nou, de doar 7 ani, la acea vreme.

Returul a picat într‑o miercuri, 7 noiembrie 1973, 
şi a fost arbitrat de turcul Ertugrul Dilek. Lipsit de 
aportul celui mai important fotbalist (Oblemenco 
era accidentat), Constantin Cernăianu începea în 
formula Manta – Boc, Deselnicu, Niculescu, Badin 
– Bălan, Niţă, Strîmbeanu, Ţarălungă, Balaci – 
Marcu. Iliuţă al Olteniei doar ce împlinise 17 ani şi 
juca deja în cel mai important meci din istoria Uni‑
versităţii de până atunci.

 A fost o ploaie sâcâitoare şi un teren greu, dar 
Bălan ne dădea speranţe la pauză. Acesta marca pri‑
mul gol în minutul 43, cu o lovitură de cap puternică, 
de la o distanţă de circa 12 metri şi dintr‑un unghi 
destul de dificil. În repriza a doua am fost peste ei, 
în căutarea golului care să ne ducă măcar în prelun‑
giri. Ratam însă câteva acţiuni spectaculoase, pur‑
tate în mare viteză. Puteţi găsi un mic rezumat pe 
Youtube al partidei, ca să vă delectaţi, de exemplu, 
cu un contraatac fulger pe axa Strîmbeanu – Marcu.



Cernăianu le‑a ordonat alor lui să preseze tot mai 
mult, în ultimul sfert al meciului, iar în mintutul 67, 
la un corner la care deplasaserăm mulţi jucători în 
careul advers şi în preajma lui, belgienii au avut o 
primă ocazie să contraatace. Rora făcea un sprint 
impresionant din propria jumătate, urmărind o minge 
lungă a unui fundaş care a încercat să degajeze, şi 
pasa decisiv pentru golul lui Henrotay.

Se termina 1‑1 şi eram eliminaţi din competiţie. A 
fost, însă, prima prezenţă europeană a Craiovei care 
ne făcea să visăm că se poate mai mult. Poate nu 
întâmplător, încă adolescentul Balaci era pe teren.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Primul meci 
cu Hermannstadt 
a fost şi primul 
trofeu după 25 
de ani
Se întâmpla pe 27 mai 2018. Din postură de 
proaspăt promovată în prima ligă, Sibiul ajungea în 
finala disputată pe Arena Naţională. 

Peste 20.000 de suporteri olteni, majoritatea veniţi 
din Craiova, făceau o atmosferă de meci mare. Înce‑
peam în 3‑4‑3‑ul clasic al lui Devis Mangia, cu Mitrovic 



– Popa, Kelic, Tiago – Martic, Mateiu, Zlatinski, Bancu 
– Gustavo, Băluţă, Mitriţă. 

În minutul 30, brazilianul Gustavo arunca în aer 
peluza şi tribuna a doua, pline de olteni, deschizând 
scorul după o pasă a lui Mitriţă. A fost un şut fru‑
mos, în cross din colţul din stânga al careului mare, 
în plasa laterală a lui Căbuz. 

Golul secund era marcat de Mitriţă, după un con‑
traatac pe axa Gustavo – Băluţă, şi plecam fericiţi 
acasă, în Oltenia, Bucureşti şi în toate colţurile Româ‑
niei. După exact un sfert de secol de la a şasea cupă, 
Universitatea obţinea a 7‑a Cupă a României din pal‑
mares. Avea să urmeze şi a opta, însoţită de Super‑
cupă, trei ani mai târziu.

Am mai jucat de 12 ori cu Hermannstadt de atunci, 
care a rămas o obişnuită a Superligii, dar niciun alt 
meci nu se va mai fi simţit la fel de dulce precum 
acea seară de mai.


